
Zápis
Č. 11

ze zasedání Zastupitelstva Města Velké Opatovice, které se konalo ve středu 26.2.2020
v 17:00 hodin v zámeckém sále

Přítomno: 16
Omluven: Mgr. Jiří Bělehrádek
Hosté: 3

1. Zahájení
2. Přivítání přítomných
3. Schválení programu jednání
4. Jmenování ověřovatelů zápisu
5. Schválení zápisu zjednání zastupitelstva města dne 11.12.2019
6. Zpráva o činnosti rady města za období od 2.12.2019 do 13.2.2020
7. Zpráva o hospodaření města za rok 2019
8. Finanční situace města k 3 1.1.2020
9. Daňová výtěžnost k 31.1.2020
1 0.A.Zádost o návratnou finanční výpomoc — DSO TS MH
10.B.Rozpočtové opatření č. 2/2020
11 .Prodej pozemků p.č. 906/2 a 907/1 v k.ú. Velké Opatovice, jejichž součástí je stavba
12.Prodej části pozemku p.č. 652v k.ú Svárovu Velkých Opatovic
13.Prodej částí pozemků p.č. 988 v k,ú. Velké Opatovice
14.Obnova katastrálního operátu v k.ú Svárov u Velkých Opatovic
15.Zprávy o činností výborů a komisí za II. pololetí 2019
16.Zpráva o činnosti městské policie prosinec 2019, leden 2020
17.Vyhodnocení kalkulace vodného a stočného za rok 2019
18.OZV č. 1/20200 místním poplatku ze psů
19.Různé
20.Diskuse
21 .Závěr

Technická poznámka: Hlasování: pro — proti — zdržel se hlasování

Ad 1.2) Zahájení, přivítání přítomných
Schůzi v 17:00 hod zahájila pí starostka, přivítala přítomné. Jedenácté jednání zastupitelstva

města v roce 2020 bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích za přítomnosti
15 členů zastupitelstva města, tzn., že je přítomna nadpoloviční většina členů a tím je
zastupitelstvo města schopno právoplatně se usnášet. Omluven je p. Mgr. Bělehrádek Jiří, p.
Jaroslav Bárta přijde později. Zapisovatelkou je určena pí Jitka Látalová, pracovnice MěU
Velké Opatovice

17:05 hod přišel p. Jaroslav Bárta

Ad 3) Schválení pro2ramu jednání
pí starostka seznámila přítomné s podrobným programem jednání MZ dne 26.2.2020

Usnesení: 11/2020/3: Zastupitelstvo města schvaluje program MZ dne 26.2.2020
Hlasování: 16—0—0



Ad 4) Jmenování ověřovatelů zápisu
pí starostka — ověřovatele zápisu jmenuji pí Mgr. Magdu Kolářovou ap. Jiřího Spačka

Usnesení:11/2020/4: Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu pí Mgr. Magdu
Kolářovou a p. Jiřího Špačka
Hlasování: 16 0 0

Ad 5) Schválení Zápis z jednání zastupitelstva města dne 11.12.2019
pí starostka — zápis a usnesení č. 10 zjednání MZ dne 11.12.2019 ověřili p. Leoš Zemánek

a Slavomír Kafka, bez připomínek

Usnesení:11/2020/5: Zastupitelstvo města schvaluje zápis a usnesení č. 10 zjednání MZ dne
11.12.2019 bez připomínek
Hlasování: 16 0 0

Ad 6) Zpráva o činnosti rady města od 2.12.2019 do 13.2.2020
pí starostka — materiály zastupitelé obdrželi v elektronické podobě. Některé body jednání

MR pí starostka objasnila:

1) Rada města připravila projekt na částečnou rekonstrukci sportoviště u ZŠ. Je možnost na tuto
akci podat žádost o dotaci z MIvIR. Na tuto částečnou rekonstrukci byl vypracován projekt
projektantem Janem Dudrem s rozpočtovými náklady ve výši 7 385 tis. Kč vč. DPH.
Zastupitelstvo města schválilo na svém jednání dne 19.12.2019 podání žádosti. Minulý týden
byla tato žádost o dotaci podána. Dotace by měla činit kolem 4.415tis. Kč.

2) Město VO se přihlásilo do projektu Revolution train. Jedná se o nejvýznamnější projekt
v oblasti drogové prevence. Jsme zapojeni do projektu pro školy a veřejnost. Protidrogový vlak
nabízí pro žáky i studenty program primární prevence. Je určen pro děti druhého stupně (12—
17 let). Jedná se o inovativní projekci, která vtáhne a donutí děti přemýšlet o problematice
závislostí i o zodpovědnosti nejen k vlastnímu životu. K projektu jsme přizvali i městyt Knínice
a město Letovice a jejich základní školy. Akce se uskuteční 1.4.2020 na vlakovém nádraží ve
Velkých Opatovicích, dopolední a odpolední program bude věnován školám, asi od 15,30 hod
bude možnost i pro veřejnost tento projekt absolvovat. Celý projekt stojí 108 tis. Kč. Města
nám dohromady přispějí 40tis. Kč a k tomuto projektu jsme přizvali i největší firmu u nás RD.
Refractories, která nám přispěje částkou 20 tis. Kč. Pokud vás tato problematika bude zajímat,
tak se můžete v odpoledních hodinách také zúčastnit. Finance této akce jsou v připraveném
rozpočtovém opatření, protože v době, kdy se sestavoval rozpočet, ještě tato akce nebyla
plánovaná.

3) Ke konci roku bylo zveřejněno VŘ na akci „Odstranění mostu a výstavba nové lávky“ na ul.
Bahna. Do vk se přihlásila I firma a nabídka překročila rozpočtovanou částku o přibližně 300
tis. Kč. Proto se RM rozhodla toto vk vypsat v lednu znovu. V druhém kole této zakázky se
přihlásily 3 firmy, byla vybrána společnost s nejnižší nabídkou, a to s firmou Agromeli za cenu
2 687 454,77 Kč vč. DPH. Tato akce by měla být zahájena v dubnu, ale termín bude upřesněn
až po vydaném stavebním povolení, to zatím nemáme.



4) Na jednání ZM 23.10.2019 jsme vás informovali, že město připravuje nový projekt na
obnovu relaxační a sportovní zóny v lesoparku ve Velkých Opatovicích. Na začátku září jsme
byli informováni o vypsání nové dotace z Programu rozvoje venkova, která se jmenuje
Neproduktivní investice v lesích. Tato dotace je ve výši 100 %. Byl zpracován projekt a na
konci října byla podána žádost o dotaci. Na konci prosince 2019 jsme byli informováni, že jsme
v předvybraných projektech, a že máme do 17.2.2020 doložit další náležitosti, tj. udělat VŘ a
doložit smlouvu o realizaci tohoto projektu. VR proběhlo a byla vybrána společnost Enuma Ehs
S .r.o.
Tento projekt by měl být financován dotací ve výši 100 % realizačních nákladů. Rozpočtované
náklady jsou ve výš 1 591 117Kč bez DPH, vysoutěžená částka realizační firmy je 1,336.761
Kč bez DPH. Přibližně do 2 měsíců bychom měli znát výsledek, ledy konečné rozhodnutí
k přidělení dotace. Pokud se tak stane, tak bude tato akce letos realizována. Lesopark se dříve
také upravoval se cvičebními prvky z dotace, to proběhlo v roce 2009 až 2010. Takže Po ii
letech bude provedena obnova lesoparku.

5) V lednu 2020 proběhlo jednání o Cyklostezce VO — Jevíčko. Na jednání bylo sděleno, že pro
podání žádosti o stavební povolení chybí vyjádření Povodí Moravy, dopravního úřadu
v Blansku. Dle teď současných informací jsou tato stanoviska kladně vydána. Na základě
stanoviska Povodí Moravy bylo požádáno na vodoprávní úřad Boskovic ojeho vyjádření a čeká
se na vyjmutí z půdního fondu na straně Jevíčka — to by mělo probělmout do poloviny března.
Mezitím bylo Ministerstvem dopravy určeno, že celou stavbu bude povolovat jeden stavební
úřad, a to úřad Blansko. Zádost o povolení stavby by měla být podána v měsíci dubnu, dotace
na podzim.

6) Na základě jednání o největší investici letošního roku, tj. rekonstrukce odborných učeben
v ZS rada rozhodla podat žádost na MŠMT žádost o úpravu školního roku, tj zkrácení o 10
vyučujících dnů, paní ředitelka může použít 4 dny ředitelského volna. Odpověď z MŠMT již
přišla a byla schválena, tzn. že vysvědčení bude vydáváno 10.6.2020. ZŠ Po konzultaci s rodiči
zajistí dohled nad žáky podle pokynů ministerstva (družiny atd.).

7) V lednu byla podána žádost o dotaci na SFŽP na akci “ Napojení Velké Roudky na
vodovod V. Opatovice“. Jednala jsem se zástupcem JmK o možnosti spolufinancování této
akce ze strany JmK. Dotační titul kraj má vypsaný, máme počkat na výsledek SFŽP a pak
budeme žádost kraj buď jen o spolufinancování k dotaci ze SFŽP a kdybychom na SFŽP
nebyli úspěšní, tak budeme kraj žádat samostatně o dotaci.

8) Město se přihlásilo do projektu seniorská obálka. Jedná se o projekt JmK. Seniorská obálka
má usnadnit řešení v situaci tísně a ohrožení zdraví nebo života. Jde o kartu, na které senioři (i
za pomoci příbuzných nebo svého praktického lékaře) vyplní základní údaje o svých alergiích,
nemocech, lécích (včetně dávkování) a kontakty na své blízké osoby a praktického lékaře.
Udaje by měly být umístěny na viditelném místě v bytě nebo domě - na dveřích lednice nebo
vnitřní straně vchodových dveří. Obálky budou poskytnuty seniorům z V. Opatovic a z místních
částí zdarma na základě jejich potřeby a zájmu.

9) Město v únoru loňského roku podalo žádost o dotaci na vybavení úřadu — jednalo se o
vybavení programy pro strategický úřad a strategických dokumentů. V únoru, tedy po roce,
jsme obdrželi odpověď, že z důvodu převisu žádostí nebude tato dotace poskytnuta.



10) Také proběhlo VŘ na vybavení sběrného dvora. Dodávající společnost je firma Elkoplat cz
s.r.o. s částkou 1,299.600 Kč bez DPH. Dodávka by se měla uskutečnit do dubna. Předpoklad
otevření SD je tedy od kvěma.

p. Kafka — dotaz: dohoda o ukončení nájemní smlouvy mezi Městem Velké Opatovice a p.
Leošem Zemánkem k 15.2.2020, je tato smlouva již ukončena?

pí starostka — s p. Zemánkem jsme se sešli 12.2. a vzájemně jsme se dohodli, že k předání dojde
na konci února (přesně 2.3. z důvodu čerpání řádné dovolené)

p. Kafka — schvalovalo se odkoupení sběrného dvora, kde se zakoupilo i vybavení. V rámci
inventur jsme toto procházeli a zjistil jsem, že byl zakoupen i vysokozdvižný vozík, který je ve
špatném technickém stavu, žádný inspektor nevydá na vozík povolení, jedná se o vrak. Dále
nevím, proč jsme kupovali regály. Ve sběrném dvoře v Letovicích žádné regály nemají

pí starostka — vybavení sběrného dvora — bylo nám nabídnuto vybavení, které jsme prošli a na
tomto jsme se dohodli, co se týče vysokozdvižného vozíku tak je provozuschopný, nemá STK,
ale na provoz v uzavřeném prostoru být nemusí

p. Kafka — toto není pravda

pí starostka — STK v rámci uzavřeného prostoru nemusí být, pro provoz sběrného dvoru musí
mít revize, sběrný dvůr se bude otevírat 1.5. (přesně zatím nevíme), revizi zajistíme

p. Kafka — vybavení sběrného dvoru — budou zde nové kontejnery?

Ing. Šafář — 6 nových velkých kontejnerů je v rámci dotace

p. Kafka — město vlastní spoustu kontejnerů, které jsou ve špatném stavu

pí starostka — podat návrh inventární komisi na vyřazení

p. Kafka — záměr COOP - prodejna na ul. E. Ušela?

pí starostka — navštívil mě p. ředitel COOP Boskovice, prodejna je uzavřena 2 roky, snažili se
o pronájem, toto se nepodařilo. Byl udělán odhad na prodej, nabízeli nám prodejnu k prodej,
cena obvyklá cca 2 mil Kč. Prodejna je na malé části postavena i na našem pozemku, v případě
prodeje bude mít město předkupní právo

p. Kafka — dotaz: zakoupení nákladní přívěsu — cisterny 1,5 m3 pro potřeby zalévání za Kč
10.000,-. Byl jsem se na cisternu podívat (špatný technický stav), byla to neuvážená koupě.
(máme BOLES), máme na to m3 nádoby

pí starostka — nádoby nejsou oficiální stroje, nebo zařízení, byla oficiální nabídka, ke které se
vyjádřili i vedoucí odboru, proto došlo ke koupi

p. Bárta — laminát je výhoda, vše se dá opravit, výpusť jev pořádku

Usnesení: 11/2020/6: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zápisy a usnesení RM
č. 32 až 39 a schvaluje činnost rady od 2. 12.2019 do 13.2.2020.
Hlasování: 16—0—0

Ad 7) Zpráva o hospodaření města za rok 2019
pí starostka - celkové příjmy města za rok 2019 činily 90,397,12 tis. Kč. V oblasti příjmů

rozpočtu města jsou nejdůležitější daňové příjmy. V roce 2019 (příjmy z daní 62,959.78 tis.



Kč) byly daňové příjmy vyšší, než vroce 2018 (příjmy zdaní 58,166.25 tis. Kč). Jedná se o
navýšení příjmů z daní fyzických a právnických osob a daně z přidané hodnoty. Důležité jsou
i nedaňové příjmy. Zvýšily se v oblasti poskytování služeb ubytovny. Důležitým zdrojem
příjmů jsou pronájmy bytových, nebytových prostor i zdravotního střediska. Celkové příjmy za
rok 2019 byly o 4,206.47 tis. Kč vyšší než v roce 2018.
Výdaje města za rok 2019 činily 84,838.18 tis. Kč. Výdaje pokrývaly především běžnou činnost
úřadu, údržbu a opravy nemovitého majetku, výdaje na zeleň a zimní údržbu, odpadové
hospodářství a na přípravu projektů pro budoucí investiční činnost. Město v roce 2019 provedlo
investice a významné opravy ve výši 26,3 mil. Kč.
~Město---Velké—Opatovice—také--hradi-—provozní---náklady -svých zřízených příspěvkových
organizací. V roce 2019 přispívalo: Základní škole 4,093 tis. Kč, I. Mateřské škole 1,042 tis.
Kč a 2. Mateřské škole 1,070 tis. Kč.
V roce 2019 byly poskytnuty dotace města, ato částkou 1,304tis. Kč organizacím a spolkům a
382 tis. Kč Charitě Blansko. Tyto dotace jsou nenárokové a podléhají ročnímu vyúčtování.
Stavtiiíäň~ních prd tř&lkůT 31. 1220l9~kuňiůlovaný~řébyfék hospodäřéňí) je 23,027.976,23
Kč. Stav nesplacených úvěrů k 31.12.2019je 0Kč.
Z výše uvedeného je zřejmé, že pro rok 2020 je dostatek finančních prostředků, které budou
použity pro správu úřadu, majetku a pro investiční čimiost města.

Usnesení: 11/2020/7: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o hospodaření města za
rok 2019
Hlasování: 16—0—0

Ad 8) Finanční situace města k 31.1.2020
pí starostka:

Peněžní zůstatky na běžných účtech ke dni 31.1.2020 činí 22,738.140,66 Kč.
Stav pokladny ke dni 31.1.2020 činí 106.691,00 Kč.
Nesplacený úvěr ke dni 3 1.1.2020 činí 0Kč.

Usnesení: 11/2020/8: Zastupitelstvo města bere na vědomí finanční situaci města ke dni
3 1.1.2020
Hlasování: 16—0—0 -

Ad 9) Daňová výtěžnost k 31.1.2020
pí starostka:

Stav výběru daní k 31.1.2020 je ve výši 4,099.817,34 Kč. Ve srovnání se stejným obdobím
loňského roku jde o snížení o částku 353.008,02 Kč. Jedná se především o snížení u daně
z příjmu PO o 490 tis. Kč, naopak se oproti loňskému lednu navýšil příjem z daně příjmu FO,
DPH a daň z nemovitosti.

Usnesení: 11/2020/9: Zastupitelstvo města bere na vědomí daňovou výtěžnost města k
3 1.1.2020
Hlasování: 16—0-0

Ad 10 A) Žádost o návratnou finanční výpomoc DSO TS MH
pí starostka: dne 20.2.2020 jsme obdrželi žádost o návratnou finanční výpomoc pro

Dobrovolný svazek obcí Technické služby Malá Haná. Výpomoc je určena na předfinancování
projektu „Předcházení vzniku biologicky rozložitelného odpadu“ — tedy na nákup kompostérů.
Výpomoc je ve výši dotace, která bude proplacena SFZP v režimu ex-post Po splnění všech
monitorovacích zpráv a žádostí o platby.



Jedná se o stejný systém, jako u nákupu nádob na tříděný odpad, tedy barevných popelnic.
Nákup a dotaci řeší DSO a aby měl na zaplacení zboží, tak se touto návratnou finanční
výpomocí předfinancuje a až bude dotace poskytnuta DSO Po ukončení projektu, tak bude
poskytovali, tedy našemu městu NFV vrácena. NFV na tříděné nádoby (barevné popelnice)
byla vrácena DSO v prosinci 2019.

p. ševčík — částka se týká pouze kompostérů ve Velkých Opatovicích nebo za celý svazek?
Doplatek je 382 tis Kč

pí starostka —jen Velkých Opatovic, podíl je 340 tis. Kč a 40 tis Kč za administrativní práce

Usnesení: 11/2020/10/A: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí návratné finanční
výpomoci DSO Technické služby Malá Haná ve výši 1,938.202,46 Kč na předfinancování
projektu „Předcházení vzniku biologicky rozložitelného odpadu“.
Zastupitelstvo města schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí návratné finanční
výpomoci Technickým službám Malá Haná na předfinancování projektu „Předcházení vzniku
biologicky rozložitelného odpadu“.
Hlasování: 16—0—0

Ad 10 B) Rozpočtové opatření č. 2/2020
pí starostka — předávám slovo vedoucí FSO pí Jitce Moučkové, která vás s tímto bodem

seznámí.

pí Moučková - V rozpočtovém opatření dochází k narovnání daně z příjmů právnických osob
za obce na správnou výši — původně rozpočtováno 1,300.000 Kč (dle skutečnosti předchozích
let) — dle výpočtu se upravuje na 642.200 Kč.
Do rozpočtu je nově zapojena akce Revitalizace lesoparku, která je ve výši 100% dotace. Ve
výdajích je částka na realizaci projektu a dotační management, v příjmech je vrácená dotace.
Dle rozhodnutí rady města se město zapojí do projektu Revolution train tour 2020. Do rozpočtu
je třeba zapojit náklady ve výši 108.000 Kč. K této akci se váže spolufinancování (městys
Knínice a město Letovice) a dar (P-D Refractories CZ a.s.). Zbývající částka ve výši 48.000 Kč
bude pokryta díky zapojení přebytku hospodaření. Plánovaný přebytek byl odhadnut na 22
miliónů Kč, skutečnost je o 1,027 tis Kč vyšší.
Do rozpočtu se zapojuje návratná finanční výpomoc pro DSO TS MH ve výši 1,938.202,46 Kč,
a to jak na straně výdajů, tak i na straně příjmů, kdy nám bude vrácena z poskytnuté dotace po
ukončení projektu.

Usnesení: 11/2020/10/B: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č.2/2020
Hlasování: 16—0—0

Ad 11) Prodej pozemků p.č. 906/2 a 907/1 ‚‘k.ú. Velké Opatovice. jejichž součástí je
stavba

pí starostka - dne 06.12.2019 požádala paní H K Velké Opatovice, o odkoupení stodoly na
pozemcích parc. č. 906/2 a 907/1, která sousedí se dvorem její provozovny a dále pozemků
navazujících na tuto stodolu — tzv. Gošovo (parc. č. 451, 452/1 a 452/2). Zádost byla podána
opakovaně, tuto záležitost řešilo zastupitelstvo města v prosinci 2016, kdy prodej neschválilo.
Dle údajů katastru nemovitostí se stavba nachází rovněž na pozemcích parc. č. 907/2 a 907/3.
Rada města na svém zasedání dne 16.12.2019 vzala žádost na vědomí s tím, že záležitost bude
projednána na zasedání zastupitelstva města.



Usnesení: 11/2020/11: Zastupitelstvo města neschvaluje zveřejnění záměru na prodej pozemků
parc. č. 906/2, 907/1, 907/2 a 907/3 jejichž součástí je stavba a dále pozemků parc. 451, 452/1
a 452/2 vše zapsáno u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště
Boskovice na LV č. 10001 pro obec a katastrální území Velké Opatovice, neboť město nemá
zájem tyto nemovité věci prodávat.
Zastupitelstvo města ukládá starostce města informovat žadatelku o této skutečnosti.
Hlasování: 14—0—2

Ad 12) Prodej části pozemku p.č. 652 v k.ú. Svárov u Velkých Opatovic
--pí-starostka---dne 20:1-2.2019 požádal pan--J-Fl-Svárov o-odkoupení části-pozemku parc. č

652 v katastrálním území Svárov u Velkých Opatovic o výměře cca 700 m2. Tento pozemek je
v katastru nemovitostí veden jako ostatní plocha, využití ostatní komunikace, nachází se pod
bývalým pískovým lomem a pokračuje východním směrem obklopen trvalým travním
porostem. Město jej získalo do svého vlastnictví Po provedených pozemkových úpraváchvk.
ů. S~árov u VélkýčhO~á~vic, ~v rániči kžeřýčhjě jde nivřž~na dóplňková ~blňí ce~Tá za účelem
zpřístupnění pozemku parc. č. 656. Tento pozemek má nyní v pachtu žadatel se svojí
manželkou a navržená cesta je na jejím konci obklopena pouze pozemky žadatele a jeho
manželky. Navržená polní cesta dosud v terénu ~‘zicky neexistuje, pozemek je zemědělsky
obhospodařován žadatelem na základě uzavřené pachtovní smlouvy. V roce 2019 vyvstal
problém s dopravou vytěženého dřeva z lesního pozemku paní R H, nacházející se nad
pozemkem žadatele a jeho manželky, neboť tato se nedohodla s manžely H na dopravě dřeva
po jejich pozemcích. Odbor TOZP MěU Boskovice vykonávající státní správu na úseku lesního
hospodářství rozhodl na základě platné legislativy o dopravování vytěžené dřevní hmoty mimo
jiné i Po této polní cestě. Rozhodnutí však bylo napadeno podaným odvoláním manželů
Havránkových a k dnešnímu dni nebylo KrU JmK Brno v odvolacím řízení ve věci rozhodnuto.
Osadní výbor ve Svárově ve svém vyjádření nesouhlasí s odprodejem pozemku a zároveň žádá
o ukončení jeho pronájmu. Paní H R dne 28.01.2020 požádala o zrušení záměru prodeje
pozemku parc. č. 652. Svoji žádost odůvodňuje jako jedinou přístupovou cestu ke svým lesním
pozemkům, tato cesta však k jejím pozemkům nevede. Vedoucí odborů MěU prodej
nedoporučují. Rada města na svém zasedání dne 13.01.2020 vzala žádost na vědomí s tím, že
bude projednána na zasedání zastupitelstva města.

p. Kafka — připomínka: je to náš pozemek, je potřeba se o něj start (sekat trávu)

pí starostka bude ošetřeno při pachtu ostatních pozemků

Usnesení: 11/2020/12: Zastupitelstvo města neschvaluje zveřejnění záměru na prodej části
pozemku parc. č. 652 — ostatní plocha, ostatní komunikace zapsaného u Katastrálního úřadu
pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Boskovice na listu vlastnictví č. I pro obec Velké
Opatovice a katastrální území Svárov u Velkých Opatovic, neboť město nemá zájem uvedený
pozemek prodávat.
Zastupitelstvo města ukládá starostce zaslat žadateli informaci o přijatém usnesení.
Hlasování: 16—0—0

Ad 13) Prodej částí pozemku p.č. 988 v k.ú. Velké Opatovice
pí starostka - dne 16.01.2020 požádali manželé J a A P Velké Opatovice, o odkoupení části

pozemku parc. č. 988 o výměře 9 m2 v k. ú. Velké Opatovice. Dle předloženého geometrického
plánu č. 1167-11260/2014, se jedná o část pozemku označeného jako parc. č. 991/9 o výměře
2 m2 zastavěnou stavbou garáže žadatelů, a část označenou jako parc. č. 988/2 — orná půda o
výměře 7 m2‘ která je užívána žadateli jako zahrada. Prodej byl již zastupitelstvem města



odsouhlasen v minulosti, vzhledem k tomu, že na stavbu garáže žadatelů byl rovněž použit
pozemek dalšího sousedního vlastníka a stavbu s pozemkem je třeba zapsat do katastru
nemovitostí současně, k prodeji nedošlo. Kupující byli na tuto skutečnost při podání žádosti
upozorněni. Dohodli odkoupení pozemku od souseda, aby mohl být proveden zápis budovy a
výkup současně. S prodejem vyslovili souhlas vedoucí odborů MěU. Rada města na svém
zasedání dne 27.01.2020 usnesením č. 37/2020 schválila zveřejnění záměru na prodej
uvedených částí pozemku parc. č. 988. Záměr byl na úřední desce zveřejněn ve dnech
29.01.2020 — 14.02.2020.

Usnesení:- 1112020/13: Zastupitelstvo městaschvalujeprďdejčástí pozemku parc. č. 988 a to
dle předloženého geometrického plánu č. 1167-11260/2014 pro rozdělení pozemku a
vyznačení budovy část označenou jako parc. č. 991/9 - zastavěná plocha o výměře 2 m2 a část
označenou jako parc. č. 988/2 — orná půda o výměře 7 rn2, dosud zapsáno u Katastrálního úřadu
prqJihomoravskýtraj,iatastrální.pracQvišt&Boskoyice.naLV č. 10001 pro obec a katastrální
území Velké Opatovice, za dohodnutou kupní cenu Kč 385,00/1rn2 pozemku, tj. celkem Kč
3.645,00 kupujícím manželům J a A, Velké Opatovice. Kupující uhradí prodávajícímu náklady
spojené s prodejem této nemovité věci, tj. znalecký posudek a správní poplatek spojený
s podáním návrhu na vklad vlastnického práva do katastru nemovitostí.
Zastupitelstvo města ukládá starostce města uzavřít s kupujícím kupní smlouvu na prodej
uvedených pozemků.
Hlasování: 16—0—0

Ad 14) Obnova katastrálního operátu v k.ú. Svárov u Velkých Opatovic
pí starostka - v měsíci lednu 2020 se uskutečnila schůzka se zástupci Katastrálního úřadu

pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Boskovice, při kterém jsme byli seznámeni
s připravovanou obnovou katastrálního operátu novým mapováním v katastrálním území
Svárov u Velkých Opatovic, a to na části katastrálního území, v zastavěné části obce — tzv.
obnovou katastrálního operátu.
V k. ú. Svárov u Velkých Opatovic, v jeho nezastavěném území, se uskutečnily před několika
lety pozemkové úpravy a na základě nového uspořádání pozemků proběhlo nové mapování.
Pro zastavěnou část katastrálního území však existuje mapa původní, která již nevyhovuje
současným požadavkům na vedení katastru.
Cílem nového mapování je vytvoření nové digitální mapy s dostatečnou geometrickou přesností
a s údaji katastru v souladu se skutečným stavem v terénu.

Usnesení: 11/2020/14: Zastupitelstvo města bere na vědomí informace o zahájení prací na
obnově katastrálního operátu v k.ú. Svárov u Velkých Opatovic.
Hlasování: 16—0—0

Ad 15) Zpráva o činnosti výborů a komisi za II. pololetí 2019
pí starostka - Zprávy o činnosti Finančního výboru, Kontrolního výboru, Komise pro

projednávání přestupků, Investiční a stavební komise, Komise požární ochrany a Komise pro
veřejnou zeleň obdrželi zastupitelé elektronicky a jsou předkládány zastupitelům k projednání
a seznámení se s činností jednotlivých výborů a komisí za 2. pololetí roku 2019. Jsou k tomuto
bodu dotazy?

Usnesení: 11/2020/15: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy o činnosti
Finančního výboru, Kontrolního výboru, Komise pro projednávání přestupků, Investiční a
stavební komise, Komise požární ochrany a Komise pro veřejnou zeleň za II. pololetí roku
2019.



Hlasování: 16—O—O

Ad 16) Zpráva o činnosti městské policie za prosinec 2019 a leden 2020
pí starostka - Informace o činnosti městské policie za prosinec 2019 a leden 2020 obdrželi

zastupitelé elektronicky vč. zprávy z měřícího zařízení. Předávám slovo veliteli MP p.
Porketovi.

p. Porket - městská policie za rok 2019 evidovala celkem 194 čísel jednacích. Jednalo se o 108
přestupků, které byly řešeny domluvou, blokovou pokutou nebo byly oznámeny místně a věcně
příslušným správním orgánům. 9 případů bylo pro podezření spáchání tresmého činu předáno
Policii CR.
Dále bylo odchyceno a předáno celkem 11 volně pobíhajících psů,
v 5 případech byly odchyceny jiné druhy zvířat. Ve 26 případech se jednalo o žádost o
spolupráci IZS, šetření pro soudy, úřady aj. v dalších 26 případech se jednalo o doručování
doporučených písemností osobám, které si nepřebírají poštu, zdržují se mimo adresu trvalého
pobytu.
Zbylá evidovaná čísla jednací jsou nalezené věci, doklady, řešeno odstranění technicky
nezpůsobilých vozidel apod.
V měsíci únoru Město Velké Opatovice obdrželo od PČR Zprávu o bezpečností situaci
územního odboru Blansko. Zde bych mimo jiné zmínil, že ve Velkých Opatovicích se PČR
zabývala 52 trestnými činy, což je o 1 víc oproti roku 2018. Po městech Blansko, Boskovice,
Letovice jsou tak Velké Opatovice na 4 pozici z 11 měst v regionu v objasněnosti
(méně Adamov, Cerná Hora, Olešnice, Kunštát). K zjištění i objasnění TC velkou mírou
přispívá jak MKDS, tak i naše osobní i místní znalost.

p. Ševčík — co budeme dělat, abychom nebyly na čtvrtém místě?

p. Porket — nejedná se o neobjasněnost, špatně jste to pochopil, jde o objasněné případy

Usnesení: 11/2020/16: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy městské policie
za měsíc prosinec 2019 a leden 2020
Hlasování: 16—0—0

Ad 17) Vyhodnocení kalkulace vodného a stočného za rok 2019
pí starostka - vývoj nákladů/výnosů ve vodohospodářství byl pro město Velké Opatovice

průměrný. Cerpalo se více vody a byly provedeny potřebné opravy. Na konci roku neočekávaně
došlo k havarijní opravě kanalizace v části města staré Hliníky, tato oprava byla financována
z oprav z kalkulace stočného.
Po ukončeném období roku 2019 se tedy provedla skutečná kalkulace, která městu
vykalkulovala dodatečné nájemné. Z výše uvedených důvodů (větší fakturace vodného a
stočného, vyčerpané opravy aj.) dochází k úpravě nájemného za vodohospodářskou
infrastrukturu. Z původního nájemného 1 423 100 Kč se nájemné navýšilo na částku 1 643 100
Kč bez DPH, které jsou příjmem městu.

Usnesení: 11/2020/17: Zastupitelstvo města bere na vědomí vyhodnocení kalkulace vodného a
stočného za rok 2019
Hlasování: 16—0—0
Ad 18) OZV č. 1/2020 0 místním poplatku ze psů

pí starostka předávám slovo p. tajemníkovi

p. tajemník - Dne 27.11.2019 byl zaslán Odboru veřejné správy, dozoru a kontroly ministerstva



vnitra ČR návrh OZV o místním poplatku ze psů k posouzení. Dne 11.12.2019 bylo městu
doručeno posouzení zákonitosti této vyhlášky s výsledkem „návrh OZV nebyl shledán v
rozporu se zákonem“ (příloha č. 1). Poté byla tato OZV pod pořadovým číslem 7/2019
zastupitelstvem města téhož dne 11.12.2019 schválena.
V rámci platné legislativy byla tato OZV opět zaslána Odboru dozoru MV CR, od kterého město
obdrželo dne 13.1.2020 posouzení: „předmětná OZV č. 7/2019 byla shledána v rozporu se
zákonem“ (Příloha č. 2).
Dle přiloženého Právního posouzení obecně závazné vyhlášky bylo městu doporučeno vypustit
celý Či. 3 a v návaznosti na to upravit Čl. 4 odst. I takto: Poplatník je povinen ohlásit správci
poplatku vznik své poplatkové povinnosti do 15 dnů ode dne, kdy se pes stal starším tří měsíců
nebo ode dne, kdy nabyl psa staršího tří měsíců.
Dle výše uvedeného posouzení je takto upravená OZV č. 1/2020 předložena zastupitelstvu
města k projednání. Opět byla tato verze zaslána na odbor dohledu, opět nám do dnešního dne
nebylo zaslané sdělení.

Usnesení: 11/2020/18: Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2020
O místním poplatku ze psů
Hlasování: 16—O—O

Ad 19) Různé
pí starostka — byla dokončena rekonstrukce kina, jsou zde malé nedodělky, v současné době je
kino spuštěno, minulou sobotu zde proběhlo divadelní představení, rekonstrukci provádělo
město samo ve spolupráci s divadelníky a odbornými firmami. Poděkování patří divadelnímu
spolku

pí starostka — další jednání MZ bude 22.4.2020 v 17:00 hod v zámeckém sále

pí Hegerová — poděkování za provedení veřejného osvětlení mezi ul. Dlouhá a Družstevní

p. Kafka — projít stromy, které jsou v zámeckém parku (špatné raději odstranit a vysadit nové)

pí starostka — poděkování hasičům za výjezdy v době špatných povětrnostních podmínek.
Lesopark byl v pondělí uzavřen, je zde hodně stromů popadaných

p. Kafka — připomínka: stromy Pod Skalou — odstranění by měla provést speciální firma, jedná
se o 4— 5 stromů

p. Špaček — připomínka: silnice na Jevíčko (stromy)

pí starostka — cca před 1,5 rokem jsme vyzvali vlastníky, kterých je mnoho. Silnice má 3 m
ochranného pásmu, kde se musí starat SUS, ale ty stromy jsou dál jak 3 m. Podala jsem podnět
PCR na ohrožení stavu a života, toto bylo přeposláno SUS, která se prozatím k tomuto
nevyjádřila. Nemůžeme opravovat na naše náklady, pokud je více vlastníků

p. Kafka — pokud tam jedou hasiči, tak vlastníky upozornit na to, kolik stojí výjezd

p. Bána — pokud není geometricky zaměřeno, je těžké zjistit vlastníky

p. Špaček — dotaz: oprava silnice na Chlum?



pí starostka — stavba prvního, mostku u Skočové Lhoty, realizováno do 2025, rekonstrukce
silnice 372/II extravilány - SUS má stavbu připravenou, s manž. Havránkovými zatím nebyla
uzavřena smlouva, v roce 2020 by se mělo začít, ale bližší informace nemám, zjistím
harmonogram SUS

pí Zemánková — dotaz: rodiimé domy na Hliníkách?

pí starostka — dokončuje se projekt, jsou sepsány smlouvy s plynárnami, o břemenu s JMK,
možná příští rok by se mohlo začít

pí Pátečková — plánuje se kontrola stromů na ul. Kopanině, Lesní?

p. Bárta - proběhlo jednání sp. Zemánkem (lesní hospodář), ten projde terén a rozhodne, které
stromy budou pokáceny

pí starostka — na ul. Lesní nějaké stromy v důsledku větru popadaly

pí Pátečková — dotaz: seniorské obálky?

pí starostka - do projektu jsme se již zapsali, v prvním kole bude 200 obálek, které zaplatíme
ve výši cca 11.000,- Kč, potom bude veřejnost informována, pokud bude zájem, budou
objednány další

pí Pátečková — silnice od Zádvoří po Petrželkovi, špatný stav pro pěší,je možno udělat chodník?
Vpustě u RD Hanouskových jsou již nefunkční

Ing. Šafář — chodník nejde udělat, protože jsou zde uloženy sítě, což nikdo nepovolí

pí starostka — možnost dosypat štěrkem

pí Pátečková — dříve bývaly krajnice, Po kterých se dalo chodit, jak padá zámecká zed‘, tak se
zde dávají zábrany, které uberou místo

Ad 21) Závěr
pí starostka — poděkovala přítomným za účast a jednání MZ v 1 8:15 hod ukončila

Ing. Kateřina Gerbrichová Jaroslav Bárta
Starostka místostarosta
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